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BEOGRAD, 10. maja (Tanjug)  Osobe sa invaliditetom i njihovi probelmi u poslednje dve godine postali
su  vidljiviji  u  medijima,  urađeni  su  prilazi  socijalnim  službama,  povećana  su  izdvajanja  za  njihovo
zapošljavanje,  što  je  dalo  rezultate,  rečeno  je  danas  na  Skupštini  nacionalne  organizacije  osoba  sa
invaliditetom.

Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Aleksandar Vulin je otvarajuću Skupstinu rekao
da mu  je  u  prethodne  dve  godine  cilj  bio  da  probleme  osoba  sa  invaliditetom  učini  vidljivim,  a  to  su
problemi zapošljavanja, obezbeđene prilaze za invalide, dostupnost zdravstvene zaštite, obrazovanje...

On  je  naglasio  da  je  prošle  godine  za  zapošljavanje  osoba  sa  invaliditetom određeno  i  potrošeno  700
miliona  dinara,  ali  da  još  uvek  poslodavci  više  vole  da  plate  penale  nego  da  zaposle  tu  kategoriju
stanovništva što je, kako kaže, teško objasniti osim da je reč o predrasudama.

Ove godine, rekao je Vulin, obezbeđeni su i veći transferi lokalnim samoupravama za projekte socijalne
zaštite i za te svrhe izdvojeno je 400 miliona dinara, dok je prošle godine izdvojeno 50 miliona dinara.

Ministar  za  rad  i  socijalna  pitanja  je  podsetio  da  je  započet,  ali  nije  završen,  registar  osoba  sa
invaliditetom u Srbiji i pozvao udruženja da zajedno završe taj posao.

On  je  podsetio  da  su  u  svim  filijalama  PIO  fonda  urađeni  prilazi    rampe  i  toaleti  za  osobe  sa
invaliditetom, a da je isto urađeno u skoro svim odeljenjima Ministarstva unutrašnjih poslova.

Predsednik  Nacionalne  organizacije  osoba  sa  invaliditetom  Milan  Stošić  podsetio  je  da  su  za  ovu
kategoriju  stanovništva  u  poslednje  dve  godine  doneti  važni  zakoni  kao  što  su  Zakon  o  korištenju
znakovnog jezika, Zakon o kretanju uz pomoć psa vodiča.

U pripremi  su, kazao  je on, Zakon o udruženjima osoba sa  invaliditetom  i  Izmene zakona o socijalnoj
zaštiti.

Izvršna  direktorka  Nacionalne  organizacije  osoba  sa  invaliditetom  Ivanka  Jovanović  predstavila  je
istraživanje koje je sproveo "Ril tajm" da je u prethodne dve godine u medijima bilo 738 objava o zaštiti
prava osoba sa invaliditetom, da je 2014. godine bilo 240, a prošle godine 498 objava.

Ona je dodala da to ukazuje da su njihovi problemi bili mnogo vidljiviji i da su se dve teme izdvojile i to
zapošljavanje osoba sa invaliditetom i pomoć slabovidim osobama.
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